



## **Bestyrelsesmøde 6. november 2024 kl. 13-14.30. Online**

Deltagere: Charlotte Voss, Peter Damgaard, Tina Knudsen Jensen, Andreas Skov, Mikkel Hansen Stage. Suppleanter Anders Lykke Widt og Anne-Kristine Sindvald Larsen

### **Dagsorden**

#### **1. Valg af ordstyrer, referent og godkendelse af dagsorden**

##### *a. Beslutning/ orientering*

Charlotte ordstyrer, Peter referent, dagsorden godkendt.

#### **2. Årsmøde 2025**

##### *a. Beslutning/orientering ved årsmødegruppen.*

Årsmøde i København d. 17.-18. marts 2025.

Arbejdsgruppe Mikkel, Andreas, Anders har holdt møde og lavet udkast til program. KB om netarkivet, høstning (aftalt, d. 18. marts); DFI om bevaring af film (aftalt, d. 18. marts); Aalborg om digitale privatarkiver (aftalt); RA om strategi for digitalisering og visning af kilder (ikke aftalt).

Kbh Stadsarkiv har lovet at lave et indslag (byvandring eller lignende).

Forslag at lave spørgsmål til middagen til årsmødet om sammenlægningen. Invitere Henning Sørensen fra SLA til, sammen med Charlotte, at diskutere nogle af de foreløbige punkter omkring sammenlægningen. Rigsarkivaren bør også inviteres. Kan evt. holde oplæg om RAs nye strategi. Charlotte skriver til rigsarkivaren og gør opmærksom på datoen.

Arbejdsgruppen laver udkast til program formentligt næste uge. Afholdes formentligt ved Scandic-hotellet ved søerne.

#### **3. Nyt fra ODA-lovreguleret**

- a. *K-udvalget*: Der blev afholdt møde i K-udvalget den 4. november 2024. Medlemmerne (Charlotte, Mikkel, Peter) orienterede om diskussionerne på mødet. Bl.a. debat om SDY, hvor KL vil sende spørgsmål til bevaringen. Har bedt om fagligt input. Charlotte spørger nogle af de arkivarer, som har beskæftiget sig med det om input.  
Vær opmærksom på at sende punkter til k-udvalget ind i god tid. RA beder om, at kritik og forslag til diverse RA-dokumenter bør sendes til de kommunale repræsentanter, så det kommer med i det rette forum.
- b. *Samarbejde med Rigsarkivet om borgersvar på egen access*  
Mikkel og Charlotte har mødtes med RA for at se på mere ensartede svar til borgere, som søger om egen access, men hvor arkivmaterialet ikke er bevaret. Samt vejledninger der skal forhindre at borgerne sendes forgæves rundt fra arkiv til arkiv på jagt efter materiale, som ikke er bevaret. Send gerne eksempler på standard svar til borgere, der søger om adgang, fra jeres arkiv ind til Charlotte
- c. *Samarbejde med Rigsarkivet om at få et fælles register over folkeregisterkortene*  
Charlotte har meddelt RA at ODA gerne vil indgå i projektet.

#### **4. ODA-Kulturarv**

- a. *VISDA-aftalen: intet nyt*
- b. *Projektet "Mere vand i systemet"*. Status ved Charlotte og Tina. Der er blevet ansat en projektansvarlig og der er afholdt møde i styregruppen. Randers og Slagelse er cases. Det er et stort arbejde at være case, større end forventet. Projektet vil afprøve bl.a. Smartarkivering og Connect to collect som værktøjer. Der er bevilget penge i projektet, men da Smartarkivering er flere arkiver er det regnskabsmæssigt problematisk – kan ODA være økonomisk mellemstation? Ja, det kan vi. Tina sørger for opsætning af konto.
- c. *Høring over udkast til revideret museumsbekendtgørelse*: ODA er høringspart. Arkiver indgår slet ikke i bekendtgørelsen, hvilket kunne være et punkt at kommentere. Mest relevant for arkiver, der ligger på museum. ODA forventer ikke at sende et høringssvar. Vi tilbyder SLA at være medunderskriver på et evt. høringssvar fra dem. Flere af deres medlemmer kan have input.

#### **5. Udvikling af ODA's hjemmeside**

- a. *Hjemmesiden: intet nyt*

#### **6. Samarbejdsaftale med SLA**

- a. *Henvendelse til SLA om eventuel sammelægning vedlagt til bestyrelsens godkendelse*  
Brevet godkendt med få stilistiske rettelser. Charlotte sender det i denne uge.

#### **7. Nyt fra netværk**

- a. *E-arkivering*: Frederiksberg stadsarkiv påtager sig at være netværkskoordinator for E-arkivnetværket. Frederiksberg kommer med dato for et nyt møde i starten af det nye år.
- b. *Formidlingsnetværket*: Holder møde d. 29. nov.

## **8. Nyt fra repræsentationen i eksterne netværk og udvalg**

- a. *Privatarkivudvalget*. Der er møde d. 16. december. Anne vender tilbage til pladsen som repræsentant for ODA.
- b. *Landsforeningen til bevaringen af Foto og Film, LFF*: intet nyt.

## **9. Sekretariatet**

- a. *Beslutning/orientering*: er i gang med at hjælpe til med årsmødet.

## **10. Tilskud af midler**

- a. *Beslutning/orientering*: intet nyt

## **11. Regnskab og budget**

- a. *Beslutning/orientering*: intet nyt. Tina afventer svar fra Kulturstyrelsen om vores tilskud er fast eller vi skal gøre opmærksom på det hvert år.

## **12. Medlemskaber**

- a. *Beslutning/orientering*: vi har fortsat tre associerede medlemmer. Tina kontakter det "ældste" og foreslår regulært medlemskab.

## **13. Henvendelse**

- a. *Henvendelse om arkivsamarbejder om marginaliserede grupper*: Bestyrelsen har modtaget henvendelse fra potentiel ph.d.-studerende, der spørger om der findes arkivsamarbejder med fokus på inklusion, marginaliserede grupper o.l. Charlotte sender et svar.

## **14. Næste møde**

- a. *Beslutning*: 15. januar 2025 kl. 13-16.

## **15. Evt. Intet nyt.**